
KORTE BERICHTEN 

Wethouders van de desbetreffende gemeente om in 

de APV een clausule op te nemen die het houden van 
bijen toestaat mits men ingezetene is van deze 

gemeente. 
Deze APV is nu gerealiseerd voor Texel, Vlieland, 

Terschelling en Ameland. 

Ko Zoet, Midstand, Terschelling 

Het draagvermogen van 
de Nederlandse bijen-
weide, een rectificatie 
Joop Beetsma 

in Bijen 4(5): 131-132 en 4(9): 227-228 (1995) schatte 

150 de heer P.C. Muntjewerf aan de hand van literatuur-

gegevens dat op dit moment in ons land 60.000 tot 

70.000 volken kunnen worden gehouden. Op de 

gepubliceerde gegevens en berekeningen schreef 

Ko Zoet in Bijen 4(12): 338-339 (1995) een reactie. 

Achteraf is gebleken dat de tabellen van de heer 

Muntjewerf niet correct zijn overgenomen. 
- Achter de oppervlakten Overig bebouwd terrein: 

36.900 ha, Bouwterrein: 25.400 ha en Overige 

gronden: 19.800 ha moet een accolade geplaatst 

worden, zodat bij de totale oppervlakte: 82.100 ha 

een geschatte oppervlakte met drachtplanten van 
49.800 ha hoort te staan. 

- De oppervlakte aan groenbemesters (1.000 ha) was 

oorspronkelijk omlijnd om aan te geven dat deze 

buiten de telling valt. 
- De witte klaver in de tabel oppervlakte (ha) x 

honingopbrengst (kg) moet niet in de eerste maar in 

de tweede kolom (zomerdracht) opgenomen worden. 

Met deze rectificatie hopen wij de verwarring die bij 

Ko Zoet en mogelijk ook andere lezers is ontstaan, te 
hebben weggenomen. Wij bieden onze excuses aan 
voor deze onzorgvuldigheid. 

ABTB 

Jaarvergadering Imkersbond 
B.A.H. Visser 
Traditiegetrouw werd op de eerste zaterdag in maart, 
ook dit jaar weer de Algemene Vergadering gehouden 
van de Imkersbond van de ABTB. Voor de laatste 
keer, 'van de' ABTB, want er was een wijziging van de 
Statuten aan de orde waarbij de relatie met de ABTB 
werd beëindigd. Belangrijke agendapunten waren 
verder een voorstel om de financiële bijdrage aan de 
Ambrosiusheve te verdubbelen en nadere informatie 
over de gang van zaken in de Honingzemerij. 
Openingswoord G. Hollander 
In het openingswoord ging voorzitter Hollander, na een 
welkom aan de aanwezigen. nader in op bovengenoemde 
punten en bracht bijzondere dank aan de ABTB. die nu 
bijna vijftig jaar geleden de linkersbond oprichtte als 
instelling van de ABTB. De voorzitter memoreerde de 
goede samenwerking die er ook in 1995 weer was met de 
andere organisaties en diverse instanties. Problemen 
waren er met het Amerikaans vuilhroed. Verbetering van 
de bijenweide verdient naar de mening van de voorzitter 
blijvende aandacht, waarbij hij onder meer verwees naar 
het `Boomplantjaar'. 
Jaarstukken 
Gebruikelijke agendapunten, als notulen en jaarverslag 
konden als hamerstukken worden afgedaan. Medegedeeld 
werd dat op een na alle afdelingen ter vergadering waren 
vertegenwoordigd. Het financiële verslag over 1995 en de 
balans per 31 december van dat jaar kregen de goed-
keuring van de vergadering. Dat was eveneens het geval 
met de begroting voor 1997, waarin een contrihutiebedrag 
van f30.- per lid is opgenomen gelijk aan voorgaande 
jaren. Ook het gebruikelijke agendapunt 'Bestuursverkie-
zing' verliep zeer vlot. Aftredend was de heer B. Pots uit 
Oldenzaal. die bij enkelvoudige kandidaatstelling met 
algemene stemmen werd herkozen. 
Statutenwijziging 
Belangrijkste agendapunt was ongetwijfeld het voorstel 
van het bestuur tot wijziging van de Statuten, zoals reeds 
in de Algemene Vergadering van 1995 was aangekondigd. 
Aanleiding hiervoor ontstond door het samengaan van de 
ABTB met de overige land- en tuinbouworganisaties in 
Oost- en Noord-Nederland in de federatie. LTO Nederland. 
In een tweetal vergaderingen vooraf werd het voorstel tol 
wijziging van de Statuten met de afdelingen besproken en 
het voorliggende concept verkreeg reeds de goedkeuring 
van het hoofdbestuur van de ABTB. De afdelingen de 
Liemers cn Didam gaven te kennen dat zij op een tweetal 
punten in het concept een andere redactie blijven voor-
staan, maar voor de vertegenwoordigers van deze afde-
lingen was dit geen reden om tegen het voorstel als zoda-
nig te stemmen. De voorzitter kon dan ook met voldoe-
ning constateren dat het bestuursvoorstel tot wijziging van 
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B.A.H. Visser 
Trad.itiegetrouw werd op de eerste zaterdag in maart, 
ook dit jaar weer de Algemene Vergadering gehouden 
van de Imkersbond van de ABTB. Voor de laatste 
keer, ' van de' ABTB, want er was een wijziging van de 
Statu ten aan de orde waarbij de relatie met de ABTB 
werd beeindigd. Belangrijke agendapunten waren 
verder een voorstel om de financiele bijdrage aan de 
Ambrosiusheve te verdubbelen en nadere inrormatie 
over de gang van zaken in de Honingzemerij. 
Openingswoord G. HoiJander 
In het openingswoord ging voorzi tter Hollander. na een 
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het ' Boomplan~jaar ' . 

Jaarstukken 
Gebruikelijke agendapunten, als notulen enjaarverslag 
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de Statuten van de hond met algemene stemmen werd 

aanvaard. Dank bracht de voorzitter aan al degenen die 

aan dit voorstel en de besluitvorming daaromtrent hebben 
meegewerkt. Met dit besluit is de lmkershond teen 
instelling meer 'van de ABTB' maar blijven de letters 
ABTB gehandhaafd, aangevende de relatie sedert het 
ontstaan in 1947. 
Financiële commissie 
Op basis van de nieuwe Statuten kan ter controle van dc 
financiële jaarstukken worden volstaan met een financiële 
commissie, die van haar onderzoek verslag uitbrengt aan 
de Algemene Vergadering. Besloten werd voor dit onder-
zoek de afdelingen aan te wijzen in alfabetische volgorde. 
Bijdrage Ambrosiushoeve 
Met betrekking tot de bijdragen van de imkers aan de 
financiering van de Ambrosiushoeve waren een tweetal 
zaken aan de orde. Vooreerst het voorstel van het bestuur 
van de bijdrage voor 1996, die reeds was bepaald op f5,-
per lid, alsnog te verhogen tot .r10.- per lid en dit te 
financieren uit dc reserve van de hond. Voorts een voor-
stel om de bijdrage voor 1997 te brengen op .f10.- per lid. 
Na enige toelichting ging de AV met de grootst mogelijke 
meerderheid accoord met heide voorstellen. Verheugend 
was de mededeling van penningmeester R. Veldkamp, dat 
bij de contributie-afdracht over 1996 enkele afdelingen 
reeds geheel vrijwillig de bijdrage voor de Amhrosiushoeve 
hebben verhoogd van ƒ5.- naar ƒ10.- per lid. 
Hnningzemerij 
De heer H. van Laarhoven, directeur van de Honingzemerij. 
gaf ter vergadering desgevraagd een nadere toelichting op 
de gang van raken in de Honingzemerij, waarvan de 
linkerstiond een van dc drie aandeelhouders is. Het jaar 
1995 was voor het bedrijf een zeer bijzonder jaar. 
Vooreerst was er de overname van het bedrijf van 
Casptu-  Vries te Pieterhuren en voorts was er een sterke 
stijging van dc honingprijzen op de wereldmarkt. Als 
voorbeeld noemde de heer Van Laarhoven in dit verband 
de prijs van Chinese honing. die in een periode van twee 
jaar driemaal zo duur werd. Canadese klaverhoning is op 
de wereldmarkt nauwelijks of niet meer te koop. Behalve 
deze factoren werd het bedrijf geconfronteerd mei 
toenemende kosten, met name als gevolg van eisen die in 
toenemende mate worden gesteld aan producenten of 
verwerkers van levensmiddelen, Een en ander leidt tot 
sterke druk op het bedrijfsresultaat. 
Rondvraag en sluiting 
• Dc heer J. Caris sprak namens de zusterorganisaties in 

Limburg, en Brabant woorden van dank voor de 
uitnodigingen de goede samenwerking en 
complimenteerde de Bond in hetABTB-gebied met de 
goede vergadering en belangrijke besluiten. 

• De heer Blanken, voorzitter van de afdeling Over-
Betuwe. attendeerde op de wildgroei in het bijenteelt-
onderwijs en vroeg hiervoor de aandacht van het bestuur. 

• De heer A. de Ruijter. directeur van de Ambrosiushoeve. 
gaf desgevraagd een toelichting op hei functioneren van 
het Proefbedrijf en het streven naar een betere PR_ 

• De voorzitter, de heer Hollander, sloot al' met woorden 
van dank voor een goede en constructieve vergadering. 
gehouden in een prettige sfeer door de medewerking van 
alle aanwezigen. 

Heidebeheersdag 1996 
J. Beekman 
Wederom een geslaagde dag, deze beheersdag 
op24 februari op de Strahrechtseheide te Heeze. Goed 
gereedschap en prima begeleiding door de opzichter 
SBB, dhr. T. Bus.seler. Het weer was buiten 
verwachting goed te noemen. de grond nog bevroren, 
zodat we overal goed bij konden komen. Zeer veel 
dennen (opslag) en herken zijn dan ook gesneuveld. 
Een dag waar ook de onderlinge verstandhouding en 
het van gedachten wisselen over diverse zaken aan de 
orde komen. Bovenstaand is, zoals u begrepen heeft, 
alleen maar een positief geluid. 

Toch wil ik hier enkele negatieve opmerkingen maken. die 
uiteraard niet gelden voor de mensen die aanwezig waren. 
Ten eerste: In 1995 hebben 24 verenigingen met ± 430 
bijenvolken op dc heide gestaan. 
Ten iweede: Door de Strabrechiseheidecommissie zijn 18 
verenieingen aangeschreven om mee te helpen met het 
beheerswerk (verenigingen aangesloten bij de kring Z.O.-
Brabant). Het resultaat was bet volgende: 
Er waren 14 mensen aanwezig verdeeld over vier 
verenigingen. één vereniging en drie leden hebben zich 
afgemeld. Een .:eer bedroevend resultaat. 
Imkers hebben niet de regelmaal van de klok aanmerkingen 
over dc bijenweide, men doet niets. Maar wat doet de 
imker zelf' HOU krijgt de kans om mee te helpen, maar 
komt gewoon niet, zelfs na een oproep van een groep die 
hel :.eer goed voor heeft met de heide. 
lmkers/verenigingen die in 1996 bijenvolken plaatsen op 
de Strabrechtseheide, krijgen allemaal een uitnodiging om 
mee te helpen aan het beheerswerk. nok verenigingen die 
niet lid zijn van de BvB NCB. Stuur naar deze dag een 
paar mensen, een auto vol zijn er al vier per vereniging en 
laat niet alles weer over aan een paar altijd aanwezige 
imkers. leerkers doe iets! neem e.e.a. in uw agenda op voor 
het jaar 1997 ( februari). 

Van de bestuurstafel (1) 
J. Beekman 
Dc vergadering van het Bondsbestuur heeft 
plaatsgevonden op I februari 1996. De volgende zaken 
zijn o.a. aan de orde geweest: 
• Suikerrekening 1995. Omdat men de kosten van vracht 
en distributie aan de hoge kant vindt, is gevraagd deze te 
specificeren. Hier kan het volgende over worden gezegd: 
distributie en vervoer naar bepaalde afleveringsadressen 
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